
Skolebestyrelsesmøde Nordstrandskolen      
Mødet afholdes tirsdag den 13. juni 2023 kl. 

18.00-21.00 i Konferencelokalet på skolen. 

 

OBS. Der serveres aftensmad fra kl. 17.45  

 

Forældrerepræsentanter: Carsten Friis Toft 

(formand), Mette Thesbjerg Klint (næstformand), 

Thomas Holte, Cathrine Haarup Handryziak, 

Stine Prammann, Martine Bentsen og Mette de 

Fine Licht 

 

Kommunalbestyrelsen: Henrik Løwenheim 

Kjærsvold-Niclasen 

 

Skoleleder: Claus Peter Andersen 

Administrativ leder: Jacob Rønlev Kaarsted 

 

Medarbejderrepræsentanter: Gabriel Øberg og 

Thomas Søndergaard Petersen 

 

Elevrepræsentanter: Valdemar Alstrup-

Berentzen (8D) og David Prammann Schrøder 

(9C) 

 

Fraværende: Thomas Holte og Martine 

 

Dagsorden: 

 

 

 

 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

 

Godkendt 

2. 

 

Valg af ordstyrer 

 

Mette blev valgt 

3. Meddelelser fra: 

 

18.00 – 19.00 

Orientering 

 

 Formanden 

 

 Formanden har haft en dialog med en 

underviser på DTU, der arbejder med unge og 

adfærd, som evt. kunne komme efter 

sommerferien og holde en foredrag for 

udskolingen om vaping og snus i 

udskolingslokalerne. 

 

 Skolen  

 

 - Indsats i udskolingen 

Claus fortalte om et projekt for trivsel, 

der hedder Basal. 

- 3-i-1 – målingen 

Målingen er slut og besvarelserne 

tilgår skolen i morgen onsdag, 



hvorefter vi igangsætter en proces. Det 

arbejder vi videre med i et udvalg med 

ledelsen og AMR. 

- Opsigelse og ansættelser 

SFO-lederen er fundet. Når juraen er 

på plads, kan vi melde navnet ud. 

Desværre har en lærer valgt at opsige 

sin stilling, men vi håber at nå at få 

ansat en ny inden sommerferien, der 

kan starte 1. august. 

Der er stillingsopslag ude om en 

pædagog og en pædagogmedhjælper. 

Der er ansøgningsfrist senere på 

måneden. 

- Forældremøder i aug. og sep. (+bilag) 

Skolebestyrelsesrepræsentanterne har 

skrevet sig på de klasser hvor de selv 

har børn. Resten fordeles når datoen 

for møderne er kendt. Carsten 

koordinerer når han får datoerne. På 

møderne fortæller repræsentanterne 

ganske kort om skolebestyrelsens 

arbejde og hvad repræsentanternes 

rolle er. 

- Eksamen 

Der har været nogle klager over nogle 

karakterer på 9. årgang. Klagerne er 

under behandling af skolelederen. 

- Der er et problem med toilethygiejne i 

indskolingen. På det seneste problemet 

desværre blevet lidt værre, og der er 

opmærksomhed pædagogisk på 

problemet.  

- Det jo vores sidste møde, og 

elevrepræsentanterne har deltaget i 

alle møder, og dukker også op i dag. 

Det har været et stærkt elevhold i år. 

  

 Lærerne 

 

 Der er desværre stadigvæk problemer med 

Unilogin, både for lærere og elever. 

Thomas nævnte, at der ikke længere er råd til 

en-gangs-materialer, fordi de digitale 

platforme sluger en stor del at budgettet, 

hvilket er et stort problem. 

 

 Eleverne 

 

 Eleverne har også oplevet tekniske problemer 

med computerne i klasserne. 

Eleverne har fået nogle midler til at få opfyldt 

nogle ønsker. De har ønsket en vandpost og et 

ur ved boldbanen. 



Eleverne har arbejdet med skraldesortering. 

Efter der er kommet farver på spande og 

poser, der det blevet meget lettere at sortere. 

Derudover har eleverne talt om mobning, 

besparelser og køleskabe. 

 

 Udvalg 

 

 Fødselsdagsudvalg ved Mette og Carsten 

Carsten har kontaktet støtteforeningen, der  

Har tilkendegivet at de nok skal stille en 

betalingsmulighed til rådighed for betaling af 

kage på skolens fødselsdag. Midler der senere 

skal deles ud til skolen igen. 

Vi håber, at Støtteforeningen er ved at komme 

helt op at køre. 

 

 Kommunalbestyrelsen 

 

 Specialklasserække 

- Henrik orienterede om den nye 

specialklasserække på Dragør Skole.  

Elever derfra bliver sluset tilbage til 

distriktsskolen, hvis det skønnes 

muligt. 

Henrik orienterede også om budgetprocessen 

og aktuelle datoer der vedrører SB ift. 

inddragelse i processen. 

 

4. Evaluering af bestyrelses- 

møderne  

 

19.00 – 19.20 

Drøftelse 

Indhold og form blev drøftet. 

Som forsøg kunne vi godkende referaterne på 

skrift efter mødet. Så har man to dage til at 

komme med rettelser. Det skal være en 

forsøgsordning der evalueres efter ½ halvt år. 

Skolebestyrelsen godkendte forslaget med 

start fra det nye skoleår. 

 

5 Alkohol på sidste skoledag 19.20 – 19.30 

Drøftelse 

 

Bilag 1. Princip om alkohol 

Bilag 2. Princip om rusmidler 

Bilag 3. Guide grundskolerne 

Stinne har holdt møde med Peter fra SSP.  

De unge i Dragør drikker relativt meget 

sammenlignet med unge i udskolingen i andre 

kommuner. 

SSP vil gerne deltage i forældremøder i 7. 

årgang og så kunne komme igen i 8. årgang, 

for at holde fast i fokus. 

Stine foreslog, at der skulle laves en princip 

om brug af alkohol mere generelt end bare på 

sidste skoledag. Henrik kunne fortælle at der 

også fra politisk hold er opmærksomhed på 

problemet. Og der afholdes en temadag for to 

af kommunens udvalg. 



Elevrådet har netop haft besøg af Peter fra 

SSP, med de halt om nogle af 

problematikkerne ved indtagelse af alkohol, 

og hvad man gøre for at undgå det. 

 

6. Høringssvar til nye 

skoledistrikter 

 

19.30 – 19.45 

Drøftelse 

 

Bilag 4. Nye skoledistrikter år 24-25 - 15-05-

2023 

Bilag 5. Forslag til nye skoledistrikter 24-25 

Bilag 6. Nuværende skoledistrikter 

De nye 0. klasses elever bor i højere grad end 

tidligere i St. Magleby og Dragør 

skoledistrikter, og for at fordele eleverne 

ligeligt på de 3 skoler, er distrikterne ændret. 

Det er vigtigt, at skolerne giver forvaltningen 

feedback på skoledistrikterne, særligt ift. de 

familier der bor tæt på distriktsgrænsen.  

Et afledt problem ift. grænserne er, om de nye 

0. klasses børn har søskende på skolen. De 

kan give store udsving mellem årerne. 

I øvrigt er det en politisk beslutning med 

flydende distriktsgrænser, det har SB intet 

med at gøre. 

SB har forståelsen for at forvaltningen 

arbejder med flydende skoledistrikter, for at 

alle skoler kan holde sig under 

elevtalsgrænsen på 24 elever pr. klasse. 

Carsten laver et udkast til høringssvar, og 

sender det rundt til forældrerepræsentanterne. 

 

7. Princip for skemalægning 

v2 

19.45 – 20.00 

Drøftelse 

 

Bilag 7. 1A Principper for undervisningens 

organisering 

Bilag 8. 1B Principper for undervisningens 

indhold 

Punktet blev ændret da der var tale om 

retningslinjer og ikke et princip. 

Et udvalg kunne se på f.eks. 3 udvalgte 

principper. Carsten, Cathrine og Mette de 

Fine Licht og Stine deltager i udvalgsarbejdet. 

 

8.  Princip for Meddelelsesbo-

gen for Nordstrandskolen 

 

20.00 – 20.15 

Drøftelse 

Bilag 9. Forslag til princip for 

meddelelsesbogen 

Meddelelsesbogen er ny fra i år. Den erstatter 

elevplanen. Bogen er meget mere enkelt end 

elevplanen. Der er 1 fokuspunkt for dansk og 

1 for matematik og måske 1 mere for et af de 

øvrige fag. De skrives ind i meddelelsesbogen 

og der følge op på indsatsen omkring de 

enkelte punkter, der fokuserer på elevernes 

ressourcer. 



Skolebestyrelsen drøftede princippet både ift. 

indhold og proces. 

Drøftelserne fortsætter i skoleregi, og vi tager 

punktet op igen i Skolebestyrelsen med en 

sammenkobling af princip nr. 5. Princip om 

underretning af hjemmene om elevernes 

udbytte af undervisningen. 

 

9.  DR Ultranyt 20.15 – 20.30 

Drøftelse 

 

Der er kommet en henvendelse fra et 

forældrepar, hvor deres barn har set Ultranyt i 

pauserne. Forældrene fortæller, at deres barn 

har fortalt om indslag, der godt kan være lidt 

voldsomme. 

Skal SB have en holdning til det eller skal 

skolen selv beslutte det? 

Skolebestyrelsen har tiltro til skolens 

vurdering af det pædagogiske indhold. 

 

10.  Evt. Orientering Tjek Skole og Forældre bl.a. for retningslinjer 

for hvad skolebestyrelsen skal arbejde med. 

 

Første møde i SB i det nye år er onsdag den 

30. august. 

 

11. Godkendelse af referatet 

 

20.30 – 21.00 

Beslutning 

 

Referatet blev godkendt. 

 

 

Kommende møder: 

Alkohol og snus aug. 

Ordensregler og trivselspolitik 

 

 


